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Jaarvergadering cultuurgroep bomen en vaste planten, 20 december 2016 

Locatie: Echteld, jaarlijkse boomkwekers en vaste planten kwekersdag 

 

Opening en welkom door de voorzitter, Aad Vollebregt. 

 

Aanwezig: 21 personen, 12 bedrijven, zie presentie lijst. Verslag: H. Hoff 

 

Evaluatie 2016 

Excursies, Jos Swinkels: één excursie in 2016. Opkomst was slecht, 5 personen. Het was goed 

weer, maar los daarvan: hoe maken we de excursies voldoende interessant dat er minimaal 20-25 

personen komen. Vraag aan vergadering: wat moeten we daaraan doen? Er worden enkele 

onderwerpen genoemd: Floriade bezoeken, werkgroepje maken, een spreker uitnodigen, 

toepassing bekijken (Rotterdam, was leuk), nieuwe technieken zoals kas van de toekomst/demo-

kas. Piet Verhoeven biedt zijn steun aan bij voorbereiden excursies. CG maakt er graag gebruik 

van. 

Gecoate meststoffen: EU-regelgeving wordt ontwikkeld, waarbij deze meststoffen in een nieuwe 

categorie zijn geplaatst, in die van de biologisch afbreekbare kunststoffen. Dat is niet vanwege de 

mest, maar vanwege vezels in de korrel. Voorstel is dat dit soort coatings in twee jaar afgebroken 

moeten zijn, maar deze coatings zijn juist zo ontwikkeld dat ze minimaal 2 jaar intact blijven. 

Lobby: op uitstel t.b.v. onderzoek aangepaste coatings, en op wijziging categorie (weer naar 

meststof). Update dec 2017 (H. Hoff): ontwikkeling regelgeving loopt nog. In huidig concept is 

opgenomen dat industrie 5 jaar de tijd krijgt om korrels te ontwikkelen die na de gebruikstijd 

binnen twee jaar afbreken. Dit is winst, industrie houdt vinger aan de pols v.w.b. definitief voorstel 

dat in stemming wordt gebracht. 

Xylella: deze zomer vooral voorlichting naar ondernemers en particulieren. Zorgen blijven groot, 

aandacht mag niet verslappen. Er wordt voortdurend gewerkt aan actueel houden calamiteitenplan, 

daarbij worden de mogelijkheden van een noodfonds onderzocht. Bij voorkeur waarin iedereen 

mee kan doen, ook niet-leden. Het gaat moeilijk worden. 

Materialen commissie, J. Swinkels. Komt  1x per jaar bij elkaar. Geen bijzonderheden. Opmerking 

Gerard: er is 25 jaar aangevraagd voor de logo-kist, dat verloopt volgend jaar. Er is overleg met 

fabrikanten over hoe nu verder. Aantal concurrenten op de markt, prijs staat onder druk (lage 

aantallen). Er wordt nagedacht over optimaliseren van recycling van oude kratten. 

Stribos plein: tevreden over bezetting, er is wel altijd ruzie over het hek (open & dicht).  

Perennial Power: 42 leden. In augustus is de consumentenwebsite gelanceerd. Wordt vertaald in 

meerdere talen, datzelfde gebeurt ook met de nieuwsbrief. Oa Pools. Sinds gisteren zijn ook 

Facebook en twitter in de lucht. 

Gewasbescherming en mineralen: Th. Vilier. Contact: Peter van ’t Westeinde, CEMP voor de sector 

(in dienst bij ZLTO). Er is een aantal wijzigingen in etiketten en (nieuwe) toelatingen. CEMP wordt 

gefinancierd uit voormalig PT-gelden. In 2017 moet besloten worden hoe dit vanaf 2018 wordt 

voortgezet. Oproep: suggesties voor te toetsen middelen (t.b.v. toelating in vaste planten) melden 

bij Peter of Theo! Update CEMP dec 2017 (H. Hoff): CEMP wordt voortgezet. M.i.v. 2018 is er een 

opslag van €50 op de contributie voor CEMP-boomteelt en vaste planten bij alle leden van ZLTO, 

LTO Noord en LLTB. Overleg over medefinanciering vanuit andere collectieven loopt. 

Keukenhofshow: Louis stopt na dit jaar, vanwege andere opzet en verhouding deelnemers vanuit 

vereniging/overig. Keukenhof biedt wel een mogelijkheid om als groep vanuit de vereniging mee te 

doen. Daar wordt t.z.t. meer over gecommuniceerd. Het gaat Keukenhof vooral om visueel 

aantrekkelijk materiaal, niet om assortiment. Oplossingen: werken met posters, andere shows 

zoeken. Ook i.r.t. kwaliteit bezoekers: vooral richten op afzet, gebruikers van vaste planten.  

Studiegroepen: Cursus vaste plantenteelt: te weinig deelnemers. Wordt in 2017 nogmaals 

geprobeerd, dan in het Westen van het land. 
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ISU: winterdagen (12 februari Grünberg): houd de mail in de gaten, zit altijd snel vol. Suggesties 

voor namen nieuwe voorzitter zijn welkom, huidige vertrekt m.i.v. 2018. Th. Vilier stelt voor om in 

Nederland ook iets dergelijks op te zetten. Wordt over nagedacht. Summerdays: aanplant in 2017! 

Brief daarvoor is al lang verstuurd, in februari horen we stand van aanmeldingen. Interessant om 

dat wat je wilt laten zien, aan te melden. De Boomkwekerij wordt gevraagd hier een artikeltje aan 

te wijden. 

 

Doorkijk naar 2017 (en verder) 

• Assortimentskennis uitbreiden, hier excursies aan verbinden, wordt op dit moment uitgewerkt.  

• Plantversterkers: onderzoek naar kansen om met plantversterkers het gebruik van gwbm te 

verlagen. Leden ontvangen binnenkort uitnodiging om mee te doen. 

• Woud aan keurmerken, wat kunnen we daarin? Bijvoorbeeld: voetprint berekenen om 

duurzaamheid van een product te berekenen. 

 

Naktuinbouw, Leo van Leeuwen 

Presentatie (bij verslag gevoegd). 

Knolcyperus: dit jaar niet veel aangetroffen in vaste planten, wel een onkruid waarvoor vanuit de 

vakgroep aandacht wordt gevraagd. Problematiek neemt landelijk toe, thema lag voorheen vnl. bij 

productschap akkerbouw.  

Teeltaangifte: loopt goed digitaal. U kunt weer aanmelden op www.mijnnaktuinbouw.nl. Percelen 

staan in maart klaar. 

Landeneisen: is er belangstelling voor om hier informatie over te krijgen? Communicatie 

Naktuinbouw - handel- kwekerij is een aandachtspunt. Anthos verstuurt dit soort info met grote 

regelmaat aan hun leden. Landeninformatie staat op internet, behoefte is er vooral aan info over 

actuele veranderingen. Als er bij leden behoefte is, kan ook LTO dit in de wekelijkse nieuwsbrief 

meelopen. (actie G. Peeters). 

 

Naktuinbouw, Marco Hoffman 

Naamlijsten vaste planten. Sector heeft aangegeven dat dit een belangrijk product is, bestaat al 20 

jaar, elke 5 jaar nieuwe uitgave. Is vanwege reorganisaties verhuisd van PPO naar Naktuinbouw, 

met behulp van geld uit de sector. Boeken worden onder auspiciën van ENA en ISU uitgegeven – 

internationale betrokkenheid. Kwekersrecht is in deze uitgaven meegenomen (pbr, plant breeders 

right). Makkelijke overzicht, wel altijd controleren of het nog geldig is. Digitale versie: slaat aan. 

M. Hoffman heeft boeken bij zich (tegen betaling). Aandachtspunt: inkomstenbron als boekverkoop 

terug loopt. Er wordt oa gewerkt aan efficiencyslag ism Client en Floricode. Wens: op den duur 

alles naar 1 systeem. 

 

Invasieve exoten, Erna Philippi-Gho,  

Jurist Europees recht, gespecialiseerd in dieren en planten. Presentatie (bij verslag gevoegd). 

Aanleiding: veel dogmatische input. Veel lobby geweest, oa mevr. Schreijer-Pierik maakt zich hier 

hard voor. Succes: na vaststelling 1e EU-lijst, is er nog één jaar tijd om voorraden te verkopen (ipv 

direct verbod). Dit geldt alleen in Nederland. Vragen: 

Hoe wordt gereageerd op beheersmaatregelen? Verschillend – vooral grote terreinbeheerders 

hebben grote problemen. Niet handhaafbaar. NVWA (bevoegd gezag uitvoering) heeft conclusie 

getrokken en wil handhaving overdragen aan de provincies. Extra nadeel: als decentralisatie 

doorgaat, zijn wij EZ als partner mogelijk kwijt. 

Vervolg: elk jaar, half jaar, komen er nieuwe soorten op de lijst. Lobby: leden in landencommissie 

die aan onze kant staan voorzien van informatie (Erna heeft deze lijst). Voorzitter spreekt & leest 

Nederlands, Stephan Liner. Er zijn diverse databases waar door EU uit geput wordt voor aanwijzing 

nieuwe ‘Invasive Alien Species’ (IAS). Beoordeling ‘Alien’: men gaat terug tot de ijstijd. 

Beoordeling ‘Invasive’: d.m.v. risk assessment. Eerste beoordeling: is dossier compleet, dan door.  

Input die Erna nodig heeft, gezien de huidige databases & voorstellen: 

• Voor lobby: welke soorten zijn belangrijk voor kwekers / handel? 

• Actie ondernemen op soorten die op in onderzoek (risk assessment) opgenomen gaan worden.  

• CBB (College beroep bedrijfsleven) benutten bij strategisch procederen.  

http://www.mijnnaktuinbouw.nl/
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• Knelpunt vakgroep/CG: slagkracht vanuit kwekers zelf en financiën organiseren om dit spoor te 

benutten. Nog geen idee om dit veelkoppige monster succesvol op te pakken. Nu oppakken: 

delegated act (Actie H. Hoff i.s.m. partners).  

Discussie 

• Belang voor boomkwekerij/vaste planten is groot: we dreigen 15-20% van het assortiment 

kwijt te raken door beoordeling door ‘extremistische’ personen. Vraag Erna: wat betekent dit in 

mensentaal: aan inkomstenverlies, faillissementen ed. H. Raaijmakers: vakgroep kan daar 

achter komen door ophalen info bij achterban. 

• E. Phillippi: voor lobby op soortniveau is minstens 20 man personeel voor nodig. Wat wel te 

doen: zie sheet ‘waar het misgaat met de Unielijst’. EU heeft alles te zeggen over 

onderzoeksinstructie, maar er is pas eerste concept delegated act gepresenteerd. Kwaliteit is 

bagger, zelfs in strijd met regels die EU zichzelf heeft opgelegd. Lobby op deze instructie is 

essentieel! (actie LTO-vakgroep bvp ism partners).  

• Aanvulling Marco Hoffman: op de lijst staan botanische soorten, in sector gaat het over 

cultivars. Daar onderscheid in maken, (input assessments)! 

• Conclusie: het is heel belangrijk hier iets tegen te doen. Hiervoor is geld nodig, wat kost dit? 

• Aad Vollebregt neemt hiervoor contact op met Erna. H. Raaijmakers: als vak- en 

cultuurgroepen een helder beeld scheppen t.b.v. media-aandacht. RTL-Z heeft belangstelling. 

Laat zien wat er allemaal de tuin uit moet. Sociaal zichtbaar maken. 

• Partners vinden bij SBB, Natuur & Landschap etc. We hebben deels gedeelde belangen.  

Afspraak: cultuurgroep VP, LTO vakgroep gaan i.s.m. Erna bekijken hoe we dit strategisch op 

kunnen pakken, op een betaalbare manier. Ook binnen ISU komt problematiek op tafel. En via ENA 

en COPA-COGECA. 

Update dec 2017 (H. Hoff): door Plantum, Anthos, LTO vakgroep, CG vaste planten, VBN en LTO 

Glaskracht is een werkgroep samengesteld om (lobby)acties op te pakken. Deze partijen hebben 

ook budget beschikbaar gesteld voor inhuur jurist (E. Philippi; t/m eind 2017), en/of dragen bij 

d.m.v. lobby in Brussel (LTO vg en VBN). Resultaten: Van enkele soorten is voorkomen dat ze op 

de EU-lijst zijn gekomen (lupine en euonymus); er zijn inspraak-momenten gekomen (public 

consultations) op zowel implementing act (aankondiging aanvullingslijsten nieuwe IAS) als 

delegated act (uitvoeringsvoorschriften EU-verordening IAS). De concept-delegated act ligt nog tot 

25 dec 2017 voor in de ‘public consultation’. De cg vaste planten heeft zelf i.s.m. M. Hoffman 

aangetoond dat Pennisetum advena geen ondersoort/cultivar van Pennisetum cetaceum is, en 

daardoor geen deel uitmaakt van de huidige EU-lijst IAS.  

 

Rondvraag:  

Geen overige punten. 
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 H. Hoff     aanwezig – verslag 

 

 

 

 


